
 SKOLEBESTYRELSEN VED HØJMESKOLEN 

 Højmevænget 3, 5250 Odense SV. Tlf.: 63 75 34 00 

 SKOLEBESTYRELSESMØDE 
 Onsdag d. 24/4-24. Kl. 17.00-19.00 i personalerummet på Højmeskolen 

 Deltagere: Line, Annette, Bianca, Henning, Lars, Maja, Johanne, Cecilie, Caroline 

 Afbud: Ane-mette 

 1.  Nyt fra eleverne: 

 Elevrådsvalg inden sommerferien for hele ungemiljøet 

 Ønske om flere skraldespande ude, 8.x og 7l er der gardiner, der er i stykker. 

 Klasselokaler - der er fortsat nogle, der ikke er blevet renoveret. Der efterspørges 
 hvornår de sidste bliver renoveret. 

 Gallafest: Klassen med mest gennemførte tema og dertil dækkede bord vinder en 
 konkurrence. 

 To elever er blevet uddannet til undervisningsmiljørepræsentanter. 

 Ønske om mere jævn fordeling af temadage. 

 Ønske om flere lejrskoler 

 Skærmbrug er drøftet. Nogle mener det er passende - andre peger på at mobiler 
 benyttes for meget af de voksne. 

 Temadage - ønske om, at de ikke bliver til fagdage, hvor der eksempelvis er 6 
 dansktimer i streg. 

 2.  Nyt fra ledelsen: 

 Undervisningsmiljøvurdering | Højmeskolen 

 Skoleleder opfordrer til at elevråd tager undervisningsmiljøvurderingen op på 
 et elevrådsmøde 

 Elevtrivsel: Ønske om at knække kurven, hvor denne over de seneste år har 
 været faldende. 

https://hojmeskolen.aula.dk/undervisningsmiljoevurdering


 Ordblindefestival i dag 

 To youtubere var på skolen og gav et foredrag for 300 elever i hallen. De 300 
 elever, som alle var ordblinde, kom fra forskellige skoler i Odense. 

 Skoleårets planlægning 

 Ledelsen og personalet arbejder med at få fagfordelingen til at gå op med de 
 benspænd, der kan være. 

 0. og 1. klasse får fri alle dage kl 13. 

 Der spørges ind til, om skolen arbejder på at give nogle af de ældste elever 
 senere mødetider. Dette sker ikke pt, da det er forbundet med et krav om 
 “sky”-timer om eftermiddagen og fordi det afprøves på en anden skole i 
 Odense. Denne skoles erfaringer afventes. 

 3.  Folkeskolearrangement på Skt. Klemens Skolen. Hvem repræsenterer Højme? 
 Drøftelse af vigtige budskaber. 

 Bianca og Cecilie deltager. 

 Bestyrelsen drøfter, at det er vigtigt at få nævnt, at der må sættes midler i spil - 
 at skolerne i Odense formentligt vil pege på forskellige indsatser/tiltag. 

 4.  Pkt. fra sidste gang: Godkendelse af budgettet 
 -  Prioritering af Pædagog i ungemiljøet, trivselsmedarbejder 
 -  Reduktion i vejledertid 
 -  Praksisfaglighed, analoge materialer og teknologi der dur 
 -  Vi kunne ønske os flere midler til lejrskoler og indsatser. 

 Bestyrelsen godkender ledelsens prioriteringer, men vi godkender ikke budgettets størrelse. 

 Bestyrelsen vil gerne signalere opbakning til ledelsen og bakke op om prioriteringerne i 
 budgettet - og samtidigt markere, at budgettet ønskes større. 

 5.  Skemastruktur, temadage og emneuger 24/25 v. Cecilie og Caroline 

 En mere sammenhængende dag for elever og lærere med færre skift - Radikalt 
 greb i udviklingen af ungedidaktikken i skolens ungemiljø. 

 Som et tiltag for såvel medarbejder- som elevtrivsel, vil der i videst mulig omfang 
 planlægges med færre voksenskift i løbet af en dag for vores elever - altså at 
 voksenskift sker i forbindelse med frikvarter. Dette for at imødekomme, at lærere ikke 
 skal afslutte og starte undervisning i forskellige klasser på samme tid, og eleverne 
 ikke oplever “slip” midt i en dobbeltlektion. En dobbeltlektion kan godt indeholde to 
 forskellige fag, men det vil i videst omfang være samme lærer/pædagog, der varetager 
 fagene. Det giver i højere grad mulighed for en varieret undervisning med inddragelse 



 af praksisfaglighed og bevægelse. 

 Morgensang tirsdag-torsdag i BM og fredag i UM 
 Drøftelse ift rammer for forældres deltagelse. 

 Højmeskolen gør brug af  muligheden for at forkorte undervisningen ved brug af 

 folkeskolelovens § 16 b (indskoling), § 16 d (mellemtrin og udskoling) eller § 16 e 

 (udvidede frihedsgrader for alle klassetrin). 

 Samtidig prioriteres en trivselstime i alle klasser jf. skolens antimobbestrategi. 

 Bestyrelsen godkender ovenstående 

 Bestyrelsen ønsker oversigt over personalets navne, så initialer kan oversættes 

 på skemaerne. 

 6.  Skolens traditioner se Skolens traditioner.docx

 Opbakning fra bestyrelsen til traditionerne omkring vores skole 

 Forslag: samarbejde mellem børnehuse og Forårs SFO 

 7.  Nedsættelse af arbejdsgruppe omkring skærmbrug 

 Hvad er det, skærme benyttes til, hvornår og hvorfor. 

 Arbejdsgruppe: Line, Annette, Caroline (og Johanne) 

 Arbejdsgruppen lægger ud med at udforske ovenstående. 

 8.  Evt. 
 a.  Opfølgning på fondsøgning ved Ane-Mette (udsættes til næste gang) 
 b.  Bianca spørger, om nogen har noget, hun skal medtage til møde med Susanne 

 Crawley om forældres rolle og ansvar i forhold til børnehuse og skole. 
 c.  Punkter til næste gang: 

 i.  Skoleudviklingssamtale 
 ii.  Trafikpolitik, skal vi have sådan én? Se mail fra Rådet for sikker trafik. 

https://docs.google.com/document/d/1jMpmK5JHBxlldUhpQFbTVUH4hSch_SDL/edit?usp=drive_link&ouid=110645136163076849141&rtpof=true&sd=true

